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 În ciuda morții din noi și din lume, există oameni și atitudini care mărturisesc prezența Duhului 

vieții, a realității Învierii. Există întotdeauna lumini, adâncimi și frumuseți care nu lasă omenirea să 

cadă întru neființa morții. De la un tată și o mamă, care își găsesc bucuria în nașterea de prunci, până 

la tânărul sau tânăra care îmbrățișează viața monahală – iată oameni care luptă pentru Înviere. De la 

medicul care nu voiește să fie părtaș la un avort, până la profesorul care se luptă pentru educația 

copiilor – iată oameni care nu cad din lumina Învierii. De la omul de afaceri care nu se lasă prins de 

înșelăciune, până la politicianul care ascultă mai mult de Dumnezeu decât de oameni – iată persoane 

care luptă împotriva morții, mărturisesc viața și îi ajută și pe alții să viețuiască în duhul Învierii. 
Nu sunt mulți acești oameni. Da, nu sunt mulți, dar sunt printre noi, oameni ca și noi. Nu sunt 

mulți, dar ei alcătuiesc omenirea cea adâncă, singura, de fapt, care există cu adevărat. Ei sunt 
oamenii care frământă pâinea, slujesc la altar, răspândesc lumina, dau sens vieții și asigură, prin 
credința în Hristos și fapta bună, supraviețuirea lumii. 

Sărbătoarea Sfintelor Paști este un bun prilej pentru a lua aminte la cele două căi care ne sunt în 

față: viața sau moartea, lumina sau întunericul, Hristos sau potrivnicii Lui. Alegerea este esențială. 

Ce va cuceri mintea și inima noastră? Chemarea: „Veniți de luați lumină!” sau cântecul amăgitor al 

abuzului de putere, avere și plăcere? 

Cu smerenie și stăruință să-L rugăm pe Hristos Domnul să ne ajute a căuta numai calea care 

duce către El. În căderile și slăbiciunile noastre, Hristos Cel înviat să nu ne lipsească de iertarea Sa 

și, prin puterea Sa, să ne readucă din moarte la viață și din pământul păcatului la cerul alipirii de 

Sine. 

Bucuria Sfintelor Paști să vă cuprindă sufletul! Sfânta Înviere să vă aducă lumina cerească în 

inimă și în cuget! Pacea lui Hristos să fie prezentă în viața fiecăruia, în viața familiei, a Bisericii, a 

Ţării și a lumii! 

Să rămânem în iubirea lui Dumnezeu și să fim iubitori de Dumnezeu, ca într-un duh, cu o inimă 

și într-un singur glas să mărturisim:  HRISTOS A ÎNVIAT! 

IPS  Teofan, Mitropolitul Moldovei și Bucovinei 

(Fragment  din  Cuvântul pastoral de Învierea Domnului  2020) 

 
 

de bucurie, pentru că atunci când ușile 

zămislite de mâini omenești au fost ferecate,   

s-au deschis ușile inimilor noastre, iar Hristos 

Împăratul a intrat întru slavă și rămâne cu noi 

de-a pururi. Nu, nu am fost niciodată singuri și 

nu vom fi vreodată singuri, ci împreună cu 

Hristos acum și în veci! Să nu dăm prilej fricii 

și tristeții să ne cuprindă! Suntem în fața unor 

vremuri greu de deslușit fără rugăciune și 

dreaptă socoteală. Rămâneți în comuniune unii 

cu ceilalți și nu vă pierdeți nădejdea. 

Rugăciunea și gândul cel bun pentru cei în 

suferință să nu se depărteze de la voi. Lucrați în 

numele lui Hristos Domnul, după cum El Însuși 

lucrează și se milostivește de fiecare dintre noi. 

Prăznuiți Învierea cu bucurie și fiți cu luare 

aminte la starea în care ne va afla sfârșitul 

acestei pandemii. Nădăjduiesc să ne înfățișăm 

mai buni și mai apropiați unii de ceilalți, în 

bisericile noastre, din nou pline, mai râvnitori 

în rugăciune și în fapta cea bună. 
Preasfințitul Ambrozie, Episcopul Giurgiului 

(Fragment  din  Pastorală la Învierea Domnului 2020) 

De vreme ce Învierea lui Hristos este 

temelia credinței și viețuirii noastre, nu trebuie 

să uităm că lumina acesteia pecetluiește pe veci 

împreună rugăciunea noastră, ascultarea în 

necazuri, dar și în bucurie, casa și familia 

fiecăruia dintre dumneavoastră, dar și Biserica, 

locașul nostru, al tuturor.  

Sigur că ne-am însingurat din pricina bolii, 

lucrând astfel cu prudență și cu dreaptă-socotea-

lă, pentru a evita răspândirea ei, însă nu am fost, 

nu suntem și nu vom fi singuri niciodată, câtă 

vreme Hristos este împreună cu noi. Izolarea 

impusă de starea de boală ne-a făcut să înțelegem 

că, rămânând tari în credință, nu putem fi niciodată 

singuri. Acolo unde glasurile dumneavoastră nu au 

cântat imnele de slavă, au cântat îngerii, înge-

nuncherea preoților în sfintele altare a fost și 

îngenuncherea dumneavoastră, rugăciunea 

rostită de ei a fost și rugăciunea dumneavoastră. 

Toate acestea ne arată cu prisosință că nu am 

fost niciodată singuri. Am intrat cu lacrimi de 

tristețe în sfântul altar și ne-am întors cu lacrimi  
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